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دریچه

هشدار نسبت به افزایش فشار 
بر  منابع آب زیرزمینی

مدیــر کل دفتر کنترل ســیلاب و آبخــوان داری  �
سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری ضمن اشاره به 
اینکه بهره برداری نامناسب شرایط دشواری را در ۶۷ 
درصد از آبخوان های کشــور به وجود آورده است، 
گفت: شــرایط خشک ســالی در ایران ممکن است 
سبب افزایش فشــارها بر منابع آب زیرزمینی شود. 
ابوالقاسم حسین پور با اشــاره به وضعیت بحرانی 
سفره های آب زیرزمینی و فرونشست زمین در کشور 
به ایسنا گفت: شــرایط خشک سالی در ایران ممکن 
است سبب افزایش فشــارها بر منابع آب زیرزمینی 
شــود اما باید این را بدانیم که اگر چنین شرایطی را 
مدیریت نکنیم، منابــع آب زیرزمینی فرصت تجدید 
حیات را از دســت خواهند داد و هشــدارهایی که 
درخصــوص فرونشســت زمین داده می شــود، به 

واقعیت تبدیل خواهد شد.
وی در ادامــه با بیان اینکه از فرونشســت زمین 
در ایــران به عنوان فاجعه قرن نامبرده می شــود و 
فرونشست زمین تهدیدی جدی است که به صورت 
خامــوش و خزنــده از زیر زمین حیات ســرزمین را 
می بلعد، تصریح کرد: اولین مسئله ای که باید برای 
فرونشســت زمین به آن توجه کنیــم، کنترل اضافه 
برداشت ها و نظارت بر برداشت از آب های زیرزمینی 
اســت. نیاز اســت که ما با نگاه پایداری سرزمین از 
منابع آبی خــود بهره برداری کنیــم. مدیر کل دفتر 
کنترل سیلاب و آبخوان داری سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخیزداری اظهار کرد: متأسفانه نرخ فرونشست در 
ایران بسیار بالا ست و دشت های مهم کشور با بیلان 
منفی آب مواجه هستند. از سویی دیگر بهره برداری 
نامناســب شــرایط دشــواری را در ۶۷ درصــد از 
آبخوان های کشور به وجود آورده و باعث شده است 
که این آبخوان ها به عنــوان آبخوان های ممنوعه و 
بحرانی با نرخ های فرونشست بیش از ۳۵ سانتی متر 
معرفی شــوند. حسین پور با اشــاره به اینکه اجرای 
فعالیت های آبخیزداری و آبخوان داری سبب ذخیره 
ســیلاب ها در دوران ترســالی و در نتیجــه کاهش 
فشــار بر منابع آب زیرزمینی در زمان خشک ســالی 
می شود، گفت: در این جهت برنامه هایی تدوین شده 
و در دست اجراســت. ما نیاز داریم که ۱۲۵ میلیون 
هکتار از حوضه های آبخیز کشور به طور کامل تحت 
پوشــش فعالیت های آبخیــزداری و آبخوان داری 
قرار بگیرنــد. وی ادامه داد: درحال حاضر طرح های 
پخش ســیلاب در آبخوان های کشور در دست اجرا 
اســت. از ســویی دیگر در فصــل آب قانون بودجه 
۱۴۰۰ بــرای اولین بار اعتباری برای اجرای طرح های 
آبخیزداری و آبخوان داری در کشور پیش بینی شده 
است اما متأسفانه این مبلغ بسیار کم است (حدود 
۲۲ میلیارد تومان) و شــاید بــرای اجرای یک پروژه 
آبخیزداری هم کافی نباشد. این مبلغ به هیچ عنوان 
با سطح وسیع و گسترده حوضه های آبخیز مشرف 
به دشــت های بحرانی و ممنوعــه و البته مخاطره 
فرونشســت همخوانی ندارد. دبیــر کل دفتر کنترل 
ســیلاب و آبخوان داری ســازمان جنگل ها، مراتع و 
آبخیزداری کشــور در ادامه تصریح کرد: بر اســاس 
ارزیابی های صورت گرفته هر هکتار آبخیزداری ۵۳۰ 
مترمکعب و هر هکتار آبخوان داری به طور متوسط 
بیش از هزار مترمکعب آب را در سال به زمین نفوذ 
می دهد و موجب تقویت ذخیره «آب سبز» در خاک 
و «آب آبی» در آبخوان چاه ها، چشــمه ها و قنوات 

می شود. 

ادامه از صفحه اول

«صندوقچه اسرار دولت» 
چقدر عرض و طول دارد؟

اعلام نکــردن آمار و اطلاعات از ســوی مدیران 
ارشد، درست مانند سر را به مثابه کبک زیر برف بردن 
اســت؛ یعنی مدیران به جای حمله همه جانبه به 
«مسئله»، همواره عادت به دور زدن آن پیدا کرده اند 
و معمولا یــا اقدام بــه پاک کردن صورت مســئله 
می کنند یا «حل» آنها را با فضاسازی، گذر زمان یا با 
وعده بزرگ به آینده می سپارند. ولی تصور نمی کنند 
که امروز با برداشته شــدن «مرزهای رســانه»، اعم 
از حقیقی و مجــازی، دیگر قــادر نخواهند بود به 
دور مردم حصار کشــیده و آنها را محروم از آمار و 
اطلاعــات نگه دارند؛ زیرا هرگونه تأخیر در انتشــار 
اطلاعات از مراجع رســمی، در واقع تیری است که 
مستقیم به پیشــانی اعتماد عمومی مردم شلیک 
می شــود. پشــت کردن به اعتماد عمومی منجر به 
فرســایش ســرمایه اجتماعی خواهد شد و زمانی 
که دولت ها بــه همراهی مردم برای رفع بحران ها 
نیاز دارنــد، آنگاه متوجه می شــوند کــه مردم به 
آنها بی اعتنایی می کنند؛ زیرا بر ســرمایه اجتماعی 
که ســوخت اصلی و موتور محرکــه این همراهی 
اســت، قبلا با اقدامات  خود چوب حــراج زده  اند. 
یادتان می آید وزیر بهداشــت التمــاس می کرد به 
مســافرت نروید، اما صف ۶۰ کیلومتری خودرو در 
جاده های مازندران تشــکیل می شد؟ این اقدامات 
نتیجه همان بی اعتمادی هاســت! بنابراین اهمیت 
و ضرورت انتشار پیوسته اطلاعات در زمان بحران، 
به خصوص بحرانی که موضوع آن با جان انسان ها 
در ارتباط اســت، نظیر بیماری کرونــا، چندین برابر 
خواهد بود. درســت اســت که وقتی یک بیماری 
گسترده در کشور وجود دارد، به دست آوردن تصویر 
درســتی از آن بیماری از طریق شمارش و تجمیع 
آمارها بســیار دشــوار اســت و هیچ کشــوری هم 
نمی تواند ادعا کند آمارش مطابق با واقعیت است. 
کشورهای توســعه یافته ای که مدعی آمار درستی 
هــم بودند، نظیر ایرلند، بلژیک، فرانســه، شــیلی، 
کلمبیا، ســوئد، برزیل و انگلیس، بعدها مشــخص 
شــد آمار فوتی آنها با واقعیــت بیش از ۳۰ درصد 
اختلاف داشته اســت، اما این اختلاف ۳۰ درصدی 
در مقابل اختــلاف دو و نیم برابری میزان فوتی های 
کشــور ما که از ســوی معاون وزیر بهداشت اعلام 
می شــود، قابل چشم پوشــی اســت. نتیجه بسیار 
ســاده ای که از مقایســه بین این دو آمــار می توان 
گرفت، آن است که نتایج حاصل شده از برنامه ریزی 
کشــور ما در زمینه کرونا به میــزان دو و نیم برابر با 
واقعیت انحراف دارد! اعــلام چنین اعدادی با این 
درجه از انحراف، موجب دورانگاشــتن بیماری در 
افکار عمومی می شود و حساســیت آنها را به این 
بیماری کاهــش خواهد داد و علاوه بر آن، یک پیام 
ضمنی را نیز به همراه خودش منتشر می کند و آن 
این اســت که ما سیاســت گذاران به مشارکت شما 
بــرای مواجهه با بیماری نیــازی نداریم و خودمان 
آن را کنتــرل می کنیــم. درحالی کــه مقابله کننده 
اصلــی در همه گیــری کرونا، مردم هســتند و آنها 
برای تصمیم گیــری و برنامه ریزی های خودشــان 
به آمار و اطلاعات دقیــق از اوضاع پیرامونی خود 
نیاز مبرم دارند. در روزهای نخست این همه گیری، 
به خوبی به یاد داریم که اعلام آمار رسمی و واقعی 
کشورهای توســعه یافته چند برابر آمار فوتی های 
کشــورمان بود و ما خوشــحال از این فاصله، آن را 
نتیجه مطلوب عملکرد مدیریتی خودمان در نظام 
بهداشــت و درمان می دانستیم و با افتخار تقاضای 
صدور این تجربه را به آنها می کردیم، اما اصلا تصور 
نمی کردیــم آنها با اعلام این آمار واقعی مبتلایان و 
فوتی های کرونا در کشورشان، توانستند تمام مراکز 
برنامه ریزی خود را برای مقابله با چنین بیماری ای 
مســلح کنند؛ به گونه ای که امروز شیوع بیماری را 
برعکس کشــور ما نه تنها کنترل کردند، بلکه در حال 
بازگرداندن مردم به زندگی عادی خودشــان هستند. 
این در حالی است که ما همچنان با یک رشد فزاینده 
در همان مسیر گذشــته طی طریق می کنیم. سازمان 
ثبت  احوال پیش از بروز همه گیری، تعداد اسناد فوت 
را با هر علتی که فوت اتفاق افتاده بود، هر سه ماه یک 
بار به تفکیک استان های کشور منتشر می کرد، اما الان 
که در وسط بحران قرار داریم و می بایست اسناد فوت 
ثبت  احوال و تعداد دفن در آرامســتان های شهرهای 
بــزرگ به صورت روزانه به تفکیک ســن، جنســیت، 
تفکیک شهرســتان و در شــهرهای بزرگ به تفکیک 
مناطقشــان منتشــر شــود، می بینیم که از پاییز سال 
گذشته به هیچ وجه آمارهای فوتی ها اعلام نمی شود؛ 
زیــرا در فصل بهــار ۹۹ آمار اعلامی این ســازمان با 
آمار فوتی های وزارت بهداشــت فاصله بسیار زیادی 
پیدا کرده بود. بنابراین فقــدان آمار و اطلاعات دقیق 
فوتی ها، امکان تشخیص دلایل افزایش آن را مشکل 
می کند؛ زیرا مدیران قادر نیســتند علل شــدت گرفتن 
بیماری و عقب ماندن نظام تشخیص و درمان را کشف 
کنند و قادر نیســتند دلیل این افزایش را خســتگی و 
فرســایش کادر درمان بدانند یا وحشی شدن ویروس 
کرونا در طول زمان؛ چرا که داده ها و اطلاعات کافی 
برای راستی آزمایی و آزمون فرضیه ها در اختیارشان 
نیســت. فراموش نکنیم چین هم در ابتدای شــیوع 
کرونــا، این موضوع را پنهان می کرد، اما به ســرعت 
فهمید که چاره کار در پنهان کاری نیســت و نباید با 
انتشــاردهندگان آمار اصلی کرونا برخــورد امنیتی 
کرد؛ زیرا وقتی آمار و اطلاعات به جای راهی شــدن 
به صندوقچه اسرار دولت در معرض افکار عمومی 
قــرار می گیــرد، باعث می شــود مــردم عاقلانه تر، 
اندیشــمندانه تر، ادراکی تــر و از روی تأمــل بیشــتر 

تصمیم گیری و اقدام کنند.

 شرق: پیروز حناچی، شهردار تهران، در ماه های پایانی 
عمر مدیریــت کنونی شــهری در حــال گزارش دهی 
به مردم اســت و پاســخ به نگاهی کــه تلاش می کند 
نســاختن بزرگــراه و پل طبقاتــی را بی عملی توصیف 
کنــد. او هم در روزنامه شــهرداری به مــردم گزارش 
کار می دهد و هم بیشــتر با رسانه ها گفت وگو می کند. 
موضوع مورد علاقه بیشتر رســانه ها پیگیری فساد در 
دوره گذشــته مدیریت شهری است و پرونده قائم مقام 
شهردار وقت، عیسی شــریفی. موضوعی که از همان 
روزهای ابتدایی مورد توجه اعضای شورای شهر تهران 
بود. بارها محمود میرلوحی، عضو هیئت رئیسه شورای 
شهر تهران، در صحن و چه در گفت وگو با رسانه ها به 
موضوع تخلفات هلدینگ یاس و نقش عیسی شریفی 
اشــاره و از تأخیر در پیگیری قضائی از ســوی مدیران 
شــهری گلایه کرده بود؛ اما پیگیری هــای حقوقی این 
پرونده در شهرداری از اسفند سال ۹۹ آغاز شد. حناچی 
در گفت وگوهای تازه اش به تخلفات دیگری هم اشاره 
می کند. از پول هایی که تحت طرح هبه به بیمارســتان 
استاد سمیعی واریز می شد تا فروش زمین های منطقه 

۲۲ به ارزش یک متر فاستونی.
او پنجشنبه شــب به کلاب هاوس آمد تا به سؤالات 
بیشــتری درباره عملکرد شــهرداری پاسخ دهد. شاید 
اتاق شــهرداری زیر ذره بین مانند اتاق دیگر چهره های 
سیاســی داغ نشــد؛ اما حدود دو هزار و ۵۰۰ شــنونده 
داشــت. از کنار ســخنان تکراری او درباره مشــکلات 
آلودگــی هــوا و ترافیک و وظایف همه دســتگاه های 
حاکمیتی بگذریم، داغ ترین سؤالات مربوط به موضوع 
فساد بود. فســاد در این دوره شهرداری تا پرونده های 

فساد در دوره ۱۲ ساله مدیریت گذشته شهر تهران.
حناچی در بخشی از صحبت های خود درباره اینکه 
سرنوشــت پرونده تخلفات شهرداران منطقه های ۸ و 
۲ چه شــد؟ گفت: در حال حاضر تخلفات شــهرداران 
منطقه هــای ۸ و ۲ در حد اتهام اســت و عمده بحث 
مربوط به ســال ۹۷ و حضورشان در منطقه ۲۱ است. 
او ادامــه داد : تا آنجا که افراد برای منافع شــهرداری 
تلاش کرده باشــند، از آنها پشتیبانی می کنیم، تا جایی 
که تا آخرین مراحل بازداشــت این دو شــهردار دنبال 
کار آنها بودیم و جلســه هایی نیز تشکیل داده شد؛ اما 
خوشحالیم که تخلفات صورت گرفته در دوره خودمان 
بررسی شــد و به دوره های بعد سپرده نشده است. در 
انتصابات نیز شرط امانت و صداقت را رعایت می کنیم.
از حناچــی دربــاره عذرخواهــی اش در توییتــر از 
شــهروندان تهرانی پرسیده شــد که پاسخ داد: توییتی 
که منتشــر کردم، در جواب شــیطنت یکی از رسانه ها 
بود. محســن هاشــمی از اقداماتی که در شهرداری و 
شورای شهر تهران انجام شده بود، گزارشی ارائه داد و 
از مردم بابت اقداماتی که می خواستیم انجام بدهیم؛ 
اما نتوانســتیم، عذرخواهی کرد. یکی از روزنامه ها به 
شیوه ای که اخلاقی نبود، نوشت که رئیس شورای شهر 
درباره کم کاری بنده از مــردم تهران عذرخواهی کرده 
است. ما ابایی نداریم که از مردم تهران معذرت خواهی 
کنیم، به دلیل کارهایی که می خواستیم انجام بدهیم؛ 
اما بنا به دلایل مختلف به انجام نرسیده است. اگر قرار 
باشد معذرت خواهی کنیم، به واسطه انتظارات مردم از 

مدیریت شهری است.
بدهی های به جامانده از مدیریت گذشته شهرداری 
تهــران یکــی از پرســش های پر تکــرار ایــن روزها از 
شهرداری تهران است. زمانی که او تازه شهردار تهران 
شده بود و حاشیه بدهی های به ارث رسیده به مدیریت 
جدید شــهری بالا گرفته بود. او در حاشــیه مراســم 
باز آفرینی باغ وثوق الدوله به خبرنگارانی که از او پیگیر 
مطالبه محمود میرلوحی، عضو شــورای اسلامی شهر 
تهران، درباره انتشــار فهرســت بدهی های شهرداری 
پایتخت شده بودند، پاسخ داد که: ترجیح می دهیم به 

کار ادامه دهیم.
او در پاسخ به پرسش یکی دیگر خبرنگاران درباره 
واکنش بــه اظهــارات محمدباقر قالیبــاف که میزان 
اعلام شده بدهی های شــهرداری تهران را دروغ بزرگ 
خوانده بود  هم گفته بود: «رنگ رخســاره خبر می دهد 

از سر ضمیر».
اما پیروز حناچی این روزها در پاسخ به میزان بدهی 
به جامانده از مدیریت گذشــته، محافظه کاری سابق را 
ندارد. او در گفت وگوی جمعی باز هم درباره بدهی ها 
مورد پرســش قــرار گرفت و پاســخ داد : شــهرداری 
یک ســازمان دینامیک اســت، نه اســتاتیک که اعداد 
آن ثابت باشــد و تغییری نکند. افرادی به شــهرداری 
مراجعه می کنند و ادعاهایی درباره بدهی شــهرداری 
به خودشــان دارند. این ادعاها بررسی شده و اگر حق 
آنهاست، در گزارش های مالی شهرداری وارد می شود. 
در ابتدای دوره برآورد گزارش های اولیه نشــان می داد 
شــهرداری به طور قطــع ۲۰ هزار میلیــارد تومان به 
بانک شــهر بدهی دارد. بدهی های بانکی روزانه تغییر 
می کند. بدهی ها به بانک ها روزانه به دلیل سودی که 

به آن تعلق می گیرد، تغییر می کند.
شــهردار تهــران با اشــاره بــه دیگــر بدهی های 
شــهرداری تأکید کرد: بدهی هایی که تسویه می شوند 
یا برای آنها در محاکم حکــم می گیریم، از بدهی های 
شهر کاسته می شــود. عده ای ادعاهایی داشتند که آن 
را در محاکــم پیگیری می کنیم. دربــاره بدهی ها اول 
احصا کردیم که با چه موضوعی مواجه هستیم. میزان 
تعهدات ما به بانک ها، ســازمان ها، محاکم و... حدود 
۵۰ هزار میلیارد تومان اســت که به شــکل روزانه در 

حال کنتر   انداختن است.
بعضی از این بدهی ها را تســویه می کنیم تا بتوانیم 
از تسهیلات جدید استفاده کنیم. بعضی از بدهی ها را 
هم بــا مذاکره پیگیری می کنیم؛ به عنــوان مثال تأمین 

اجتماعــی ادعــا می کنــد در قراردادهــای مهم دوره 
قبل حق و حقوق این ســازمان محاســبه نشده است؛ 
به همین دلیل در ابتدای دوره فعالیتمان حســاب های 
شــهرداری را تأمین اجتماعی بلوکه کــرده بود؛ اما با 
مذاکره آن را حل کردیم و قرار شــد از این به بعد حق 
این ســازمان در قراردادها اعمال شــود. از سوی دیگر 
قراردادهای مربوط به دوره گذشــته نیز مورد بررســی 
است. رانت و فساد و پیگیری پرونده های فساد زمان بر 
اســت و احصای آن انرژی بسیاری می خواهد؛ اما این 

پیگیری ها در حال انجام است.
حناچی یکی از منتقــدان قدیمی پل طبقاتی صدر 
اســت. او چه زمانی که هنوز به شهرداری نیامده بود 
و چه زمانــی که یکی از مدیران شــهرداری بود و چه 
حالا که شهردار تهران است، این پروژه را بدون پشتوانه 
مطالعاتی دانســته و به دلیل هزینه های بالایی که این 
پل به شــهر تحمیل کرده گلایه کــرده بود؛ موضوعی 
که باز  هم از وی پرســیده شــده و او پاســخ داد : تمام 
مگا پروژه ها را نباید بــا یک چوب زد، زیرا برخی از آنها 
می تواند توجیه داشته باشد که با مشکل مواجه است 
مانند تونل نواب و برخی دیگر مانند پل صدر است. اگر 
برای طرح ها مطالعات جامعی صورت گیرد، مشــکل 
نخواهیم داشــت. من از سال ۹۰ منتقد طرح پل صدر 
بــودم و این انتقاد در امتداد آســمان آبی، زمین پاک و 
توسعه مترو است. در بسیاری از موارد وقتی مصوبه ها 
به مرحله عملیاتی می رسند، می شود جلوی برخی از 
اتفاقات را گرفت. مشــاوران و کارفرمایان ممکن است 
طرح را مدینه فاضله تعریف کنند و هزینه طرح را کم 
برآورد می کنند اما زمانی که طرح آغاز می شــود، برای 

تمام شدن آن اجبار وجود دارد.
او یادآور شــد: پروژه صدر چهار صفحه پشــتوانه 
مطالعاتــی نــدارد و بــرآورد اولیــه با پــروژه نهایی 
تفاوت های بســیاری دارد. آسیب های اجتماعی پروژه 
صدر دیده نشــده اســت. اگر به جای آن دو خط مترو 
احــداث می کردیم، بســیار مفید تر بــود. تأکید می کنم 
پل صدر زمانی اجرا شــد که در دنیــا پل و اتوبان های 
دو طبقه جمع شده اســت و مثال بارز آن پل د وطبقه 
اینچئون بود که در حال حاضر به مکان توریستی تبدیل 

شده است.
او باز هم مهم ترین دســتاورد خود را شهر نفروشی 
عنوان کــرد. به گفتــه او بزرگ ترین پــروژه این دوره 
مدیریت شــهری، «شهر نفروشی» است، در اداره شهر 
بــه خودمان ســخت گرفتیم تا شهرفروشــی نکنیم. 
می توانستیم بدون توجه به ذخایر آینده شهر، مسائل 
زیســت محیطی و... پا را روی گاز بگذاریم اما این کار 
را نکردیــم و متهم به کم کاری شــدیم. به این اتهام 
افتخار می کنیــم. نه به کم کاری امــا به این موضوع 
که ما به تعریف مجدد کار در شــهر نیاز داریم، افتخار 
می کنیم. بزرگراهی را ایجــاد نکردیم که با وجود آن 
حجم زیــادی از عارضه ها در مناطق دیگر شــهر به 
وجــود بیاید. بایــد تعادل و عدالــت اجتماعی ایجاد 
شــود. عدالت اجتماعی راهبردی اســت که مدیران 
ارشــد شهری باید در تعامل با حاکمیت آن را پیگیری 
کننــد. اعلام می کنم دنبال آن پروژه ها نیســتیم بلکه 
مگاپروژه هــای ما از جنس توســعه قلمرو عمومی، 
عدالــت اجتماعــی، ارزان تر اداره کردن شــهر، ایجاد 
نشــاط و ســرزندگی با حداقل هزینه، جلب مشارکت 
اجتماعی و شهروند و... است. در این راستا پروژه های 
محله محــوری و دوهزار میلیــارد تومانی در بودجه 
ســال ۹۹ پیش بینی شــد و به مرحله انجام رســید. 
پروژه های کوچک مقیاس تأثیر بسیار بالایی در ارتقای 
سطح کیفیت زندگی در شــهر و جلب رضایت مردم 

دارند.
شهردار تهران در زمان افشای تخلفات تازه باز هم 
محتاطانه سخن گفت. او از تخلفات مدیران حاضر در 
شــهرداری گفت اما اشاره ای به جایگاه و نوع تخلفات 

آنها نکرد.
او درخصوص بیمارســتان دکتر سمیعی که مربوط 
به یک خیریه اســت، گفت : درباره بیمارســتان خیریه 
شهرداری و شورای شهر تهران مدعی است که اموالی 
به راه های مختلف از شــهرداری خارج شــده است و 
باید تعیین تکلیف شــود. درست اســت که شهرداری 
تهران مســتند به بند ۶ ماده ۵۵ قانون شــهرداری ها 
اجــازه کمک به خیریه هــا را دارد اما ایــن کمک باید 
کاملا شفاف و بدون پرده پوشی باشد و تمام زوایای آن 
روشن شــود تا این ذهنیت ایجاد نشــود که به نام کار 
خیر اتفاقات دیگری صورت گرفته است. اگر اطلاعات 
روشن شود، ممکن است بسیاری از مشکلات حل شود. 

می دانیم که بخش عمده ای از منابع، ابنیه و املاک به 
نفع این خیریه خارج شــده است. بررسی های کامل تر 
باید صــورت گیرد. در خیلــی از پرونده های مربوط به 
تخلفات اداری حتــی عملکرد مدیران حاضر نیز مورد 
بررســی و بحث قرار گرفته و رأی برای آنها صادر شده 
اســت. در ایــن دوره تخلفات را بســیار جدی تعقیب 

می کنیم.
شهردار تهران ادامه داد: هر کمک به خیریه ها را در 
چارچوب قانونی و با رقم خاص به تصویب رسانده ایم. 
این کمک ها به شــدت منضبط و قانونمند شده است و 
چیزی خارج از مصوبات شــورای شــهر تهران نیست. 
کمک هــای قانونی ما در این زمینه یک هشــتم شــده 

است.
او بــه کمک به یکی از خیریه هــا در دوره مدیریت 
شــهری ســابق هم اشــاره کرد و گفــت: در تبصره ۶ 
ماده ۵۵ قانون شــهرداری تصویب شده که شهرداری 
می تواند با تصویب انجمن شــهر بــه خیریه ها کمک 
کند. در این دوره ما تمام کمک ها را به تصویب شورای 
شهر تهران رساندیم. وظیفه قانونی کمک به خیریه ها 
را در بودجه گنجانده ایم و به تصویب شــورای شــهر 
رســانده ایم. این موضوعات از حدود اختیار شهردار نیز 
خارج است اما در گذشته این رویه وجود نداشته است. 
شورای شــهر آن زمان باید به این موضوعات اعتراض 
می کرد؛ چرا که این موضوعات خود را در تفریغ بودجه 

نشان می دهد.
وی درباره واگذاری ها تأکید کرد: بعضی از معاونان 
من به شــوخی می گویند : به قیمت یک متر فاســتونی 
زمین های منطقه ۲۲ کارشناســی و واگذار شده است. 
من مصوبــه ای در این زمینــه ندیدم. رویــه کمک به 
مؤسسات خارج از شــهرداری در گذشته مرسوم بوده 

است  اما بیشترین کمک به این مؤسسه شده است.
حناچــی دربــاره روزنامــه اطلاعــات و پولــی که 
شــهرداری برای خرید آن هزینه کرده هم گفت: پروژه 
روزنامه اطلاعات یکی از پروژه های رســا تجارت است 
که در این دوره با ســپاه توافق کردیم. این ساختمان و 
ساختمان پشــتی آن چیزی حدود ۵۰۰ میلیارد تومان 
برای شهرداری تمام شده اســت. این ساختمان بسیار 
گران تمام شــده اما در هزینه صورت وضعیت دو  برابر 

این رقم قید شده است.
او درباره پرونده عیســی شریفی، قائم مقام شهردار 
سابق تهران (باقر قالیباف)، بیان کرد: یکی از بزرگ ترین 
پرونده های موجود در شهرداری مربوط به رسا تجارت 
و هولدینگ یاس اســت. ســپاه اولین شاکی آن پرونده 
بود و شــهرداری هم زمانی که پرونده باز بود، گزارش 
مبســوطی ارائــه کرد؛ امــا بعدها متوجه شــدیم این 
گزارش اثری در روند رسیدگی در پرونده نداشته است. 
به همین دلیل ایــن پرونده را از قــوه قضائیه پیگیری 
کردیم؛ زیرا ما در شــهرداری موظفیم اگر جایی حقوق 

شهر تضییع می شود، از آن دفاع کنیم.

شــهردار تهران در پاســخ بــه این پرســش که آیا 
صحت دارد در دوره ۱۲ ســاله مدیریت قبل پول مردم 
در طرح های خارج از کشور مانند سوریه یا لبنان هزینه 
شده اســت؟ گفت: در سوابق بودجه شهرداری تهران 
هیچ ردیف بودجه قانونی ای بــرای چنین کمک هایی 
وجــود ندارد و اگر این هزینه هــا صورت گرفته، ممکن 
است از محل پروژه رسا تجارت انجام شده باشد؛ چون 

رد و اثر روشنی در این مورد ندیدم.
شــهردار تهران درباره شکایت نکردن شهرداری در 
فســاد های صورت گرفته در رســا تجارت و پروژه یاس 
افزود: درباره این پرونده ســنگین دو کار انجام شد؛ به 
موازات احصای حق شــهر، دربــاره رقم های خیلی از 
املاک ها با شــرکت رســا تجارت توافق کردیم و املاک 
پس گرفته شــد. شــهرداری املاکی در تصرف داشت 
ولی ســندی برای آن نداشت. در آن زمان با یادداشت 
یکی از مدیران وقت، این املاک شهرداری واگذار شده 
بود؛ در حالی که قانونی نبود. شهرداری املاک بسیاری 

در تصرف خود دارد که فاقد سند هستند.
شهردار تهران با اشاره به پرونده رساتجارت و یاس 
افزود: به مراجــع نظارتی و قوه قضائیه گزارش دادیم 
و تصور ما این بود زمانی که پرونده باز اســت، گزارش 
روی پرونده تأثیر گذار اســت. شهرداری از فرد شکایت 
نکرده است، بلکه شــرکت موضوع و طرف شهرداری 
بود. حناچــی درباره صــدور پروانه ها تأکیــد کرد: در 
یــک کلام ما در خصــوص صدور پروانه و اســتفاده از 
ابــزار، تراکــم را به حداقــل تراکم امــا قیمت واقعی 
رســاندیم. قیمت واقعی تراکم در هر منطقه از تهران 
معادل ارزش زمین اســت. اگــر در منطقه اجازه صد 
متر ساخت وســاز می دهیم باید صد متر برای خدمات 
آزادسازی شود؛ اما تاکنون این آزادسازی اتفاق نیفتاده 

است. برنامه ما پنج ساله بود.
ارزش واقعــی تراکــم معادل قیمت زمین اســت 
و باید خدمات ساخت وســازها را تأمیــن کنیم. اگر این 
خدمــات تأمین نشــود، هزینه های بســیاری به شــهر 
تحمیــل می کند. هزینه هایی مانند ســفرهای بی مورد 
درون شهری، آلودگی هوا، ترافیک و... به شهر تحمیل 
می شود. چیزی حدود هشــت میلیون متر مربع پروانه 
صادر کردیم؛ در حالی که میانگین در سال های قبل ۱۵ 

میلیون و حتی ۲۵ میلیون متر مربع بوده است.
تلاش کردیم انضباط را به شــهر برگردانیم و برای 
تأمین هزینه ها، دو لایحه را در مجلس پیگیری کردیم؛ 
اول مالیات بر ارزش افزوده را پیگیری کردیم تا ســهم 
شهرداری ها از سه درصد به چهار درصد افزایش یابد. 
دوم طــرح منابع پایدار اســت که از طریــق دولت به 

مجلس رفته و امیدواریم به زودی ابلاغ شود.
پیــروز حناچــی ادامــه داد: ۲۵۰ ملک شــهرداری 
درحال حاضر در دست غیر اســت؛ برای مثال۱۵۰ ملک 
شهرداری در اختیار نهاد های عمومی مانند پلیس است. 
از ۲۲۰ واحــد نجومی برخی از آنهــا با تخفیف ۱۰ تا ۵۰ 
درصد به شکلی واگذار شده بود که در ۲۰ تا ۳۰ مورد این 
واگذاری ها، افراد هیچ ارتباطی با شــهرداری نداشتند. از 
هزارو ۹۰۰ ملک اعلامی، هزارو ۸۰ ملک زیر نظر معاونت 
اجتماعی اســت که نزدیک به ۹۰۰ ملــک دارای مجوز 
اســت. از دوهزارو ۱۵۰ مورد فهرست املاک، ۴۰۰ مورد 
پس گرفته شد و ۲۷۰ مورد نیز با تخفیف های معقول از 
طریق تعاونی ها به کارکنان واگذار شــده است. ۲۰ ملک 
به شورای شــهر تهران داده شد و باید بر این نکته تأکید 
کنم که دیگر املاک به غیر واگذار نمی شــود. ســازمان 
املاک بر اساس گزارش رسمی املاک را ساماندهی کرده 

و فهرست آن را به شورای شهر 
ارائه کرده است.

در کلاب هاوس، خبرنگاری 
از حناچی پرســید شــهرداری 
از  برخــی  شــاکیان  از  یکــی 
که  اســت  آبــان  محکومــان 
پاســخ داد به مناطق دســتور 
داده ام اگر جبران خسارت شد، 

رضایت بدهند.

روایت کلاب هاوسی پیروز حناچی از  سرانجام پرونده های فساد در شهرداری پایتخت

فروش زمین های تهران به قیمت یک متر فاستونی

آگهی موضوع ماده ۳ وماده۱۳آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقدسندرسمی 

نظر به دستور مواد۱و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقدسند رسمی مصوب۲۰-
۰۹-۱۳۹۰ امــلاک متقاضیانی که درهیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردرواحدثبتی آمل مورد 
رســیدگی وتصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز ورای لازم صادرگردیده جهت اطلاع عموم به شرح 
ذیــل آگهی می گردد: املاک متقاضیان واقــع دربخش نه ثبت آمل –دهســتان لیتکوه ۵۱-اصلی(قریه 
درمه کلاعلیا) ۹۴۱فرعی خانم لیلی رهی درششــدانگ یک قطعه زمین باســاختمان احداثی به مساحت 
۶۰-۱۵۵مترمربع.خریداری شــده بلاواسطه ازحسن وحسین جعفری. لذابه موجب ماده ۳-قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقد سندرســمی وماده۱۳_آیین نامــه مربوطه این آگهی 
دردونوبت به فاصله ۱۵روز ازطریق روزنامه محلی وکثیرالانتشار درشهرها منتشر ودرروستاها رای هیات 
الصاق تادرصورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید ازتاریخ انتشار اولین 
آگهی در روســتاها ازطریق الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
ورســید اخذ نمایند.معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت 
بــه دادگاه عمومــی محل نماید وگواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محــل تحویل دهد که دراین 
صــورت اقدامــات ثبت موکول به ارائــه حکم قطعی دادگاه اســت ودرصورتی که اعتــراض درمهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض،گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســندمالکیت می نماید وصدورســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
بدیهی اســت برابرماده ۱۳ آئین نامه مذکور درمورد قســمتی ازاملاکی که قبــلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته 
نشــده،واحدثبتی بارای هیات پس ازتنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود،مراتب رادراولین آگهی نوبتی 
وتحدید حدودبه صورت همزمان باطلاع عموم می رساندونســبت به املاک درجریان ثبت وفاقد ســابقه 

تحدید حدود،واحدثبتی آگهی تحدیدحدود رابه صورت اختصاصی منتشر می نماید.م الف ۱۹۹۱۱۶۱۷
 تاریخ انتشارنوبت اول۰۴-۰۲-۱۴۰۰ تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۰-۰۲-۱۸

 فیض اله ذبیحی سرپرست اداره ثبت اسنادواملاک آمل

برگ سبز خودرو سمند ال ایکس EF7 رنگ سفید  مدل 
۱۳۹۵ به شماره پلاک ایران ۳۳ _ ۸۳۸ ل ۵۴ و شماره موتور  

 147H0240159 و شماره شاسی

 NAACR1HW3GF344888 به نام 
 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سند کمپانی و برگ سبز خودرو پژو پارس رنگ مشکی 
 متالیک  مدل ۱۳۸۴ به شماره پلاک

  ایران ۸۸ _ ۹۱۹ ق ۹۳ و شماره موتور ۱۲۴۸۴۱۱۳۳۸۵ 
و شماره شاسی ۱۹۳۱۹۰۴۴ به نام  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
برگ سبز و کارت خودرو مزدا نیو رنگ سفید مدل ۱۳۹۷  

 به شماره پلاک ایران ۲۰ _ ۱۲۳ د ۳۷ و شماره موتور
  LF-11607847 و شماره شاسی

 NAGS7CC26JC627187 به نام 
 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آقاى محمد على شایگان گوهر فرزند رضا مجهول المکان 
به اطلاع شما مى رساند همسر شما برابر دادنامه شماره 
9909970216401300 تقاضاى ثبت طلاق نموده 

لذا لازم است ظرف مدت 10 روز پس از انتشار در این 
دفترخانه به آدرس تهران فلکه دوم صادقیه-ابتداى بلوار 
فردوس پلاك 10 مجتمع آراد-طبقه سوم -واحد 10 دفتر 
طلاق 87 حاضر گردید درغیراین صورت طبق مقررات اقدام 

به ثبت طلاق خواهد شد و اعتراض بعدى شما مسموع 
نخواهد بود.

برگه سبز (سند) کمپانى سوارى  پراید سفید
مدل:1388

s1412288921050  :شماره شاسى
شماره موتور:2775454

شماره پلاك:ایران 55  - 125ب55
به نام مرضیه صدقیان

مفقود گردیده و فاقد اعتبار مى باشد.
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